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Høringsuttalelse - forslag til forvaltningstiltak i turistfiske 

Kommunedirektørens innstilling: 

Rødøy kommune støtter synspunktene som kommer fram i saksutredningen fra Visit Helgeland, og i 
høringsuttalelsen som har kommet fra Noregs Fiskarlag. 

 

Sammendrag 

Nærings- og fiskeridepartementet har bedt Fiskeridirektoratet om å gjennomføre høring av forslag til 
forvaltningstiltak i turistfisket som kan være aktuelt å innføre allerede 1. april 2025. Frist for innspill 
til høringen er satt til 28. februar 2025.  

Saksopplysninger  

Fiskeridirektoratet har nedsatt en arbeidsgruppe som har sett nærmere på utfordringer ved 
eksisterende reguleringer og utarbeidet forslag til konkrete tiltak for hvordan turistfisket kan 
reguleres og kontrolleres innenfor bærekraftige rammer. De hevder at det mangler reguleringer, 
gode kontrollpunkter og verktøy for å kontrollere turistfisket – utover kontrollen som gjennomføres 
ved grensepasseringer.  

Nærings- og fiskeridepartementet har dermed bedt Fiskeridirektoratet om å gjennomføre høring av 
forslag til forvaltningstiltak. 

Et utdrag fra arbeidsgruppen i Fiskeridirektoratets rapport er følgende: 

«Arbeidsgruppen vurderer at det er et godt grunnlag for fisketurisme som næring langs 
norskekysten, også dersom denne baseres på opplevelsesturisme. Næringen har vokst betydelig over 
tid, samtidig som det finnes lite kunnskap om beskatningstrykket fra turistfisket på lokale og 
regionale bestander av blant annet kysttorsk, uer, kveite og steinbit. Det er derfor behov for bedre 
oversikt over uttaket og reguleringstiltak som sikrer at høstingskraftige bestander opprettholdes, noe 
næringen selv vil være tjent med over tid.  

De marine ressursene tåler ikke ubegrenset beskatning, og for kystnære bestander er det også viktig 
å unngå lokal utfisking. Det er fiskeriforvaltningens ansvar å ha en mest mulig kunnskapsbasert 
forvaltning som sikrer høstingskraftige bestander over tid.» 

  



Høringsuttalelse - forslag til forvaltningstiltak i turistfiske Side 2 av 4 

For å oppnå en bedre forvaltning av fiskeressursene som beskattes gjennom turistfiske, samt styrke 
grunnlaget for turistfiskenæringen over tid, foreslår Fiskeridirektoratet at følgende forvaltningstiltak 
innføres med virkning fra 1. april 2025:  

 Utførselskvoten reduseres fra 18 til 10 kg fisk/fiskevarer to ganger pr. år, og innføring av en 
aldersgrense på 12 år for rett til utførselskvote.  

 Innføring av et generelt innfrysingsforbud for personer som ikke er bosatt i Norge, med 
unntak for gjester ved registrert turistfiskevirksomhet – som vil kunne fryse inn et kvantum 
som samsvarer med utførselskvoten. Innfryst fisk skal være tydelig merket med eier og 
fiskeslag.  

 Forbud mot innfrysing og utførsel av skjell og skalldyr.  

 Rapporteringskravet innskjerpes, ved at det endres fra «løpende» til «daglig» rapportering 
av fangst.  

 Det innføres krav til standardisert utførselsdokumentasjon, og i tilfeller hvor gjester bryter 
regelverket skal virksomhetene nekte utstedelse av utførselsdokumentasjon. 

 

Fiskeridirektoratet vil i løpet av 2025 gjennomføre en ny høring med forslag om innføring av 
ytterligere tiltak i turistfisket. 

 

Vurderinger  

Norges Fiskarlags innspill: 

Norges Fiskarlag har over tid krevd en rekke innskjerpelser blant annet: 

 Støtter Fiskarlaget at fangstrapporteringen skal skje fortløpende.  
 Ønsker forbud mot gjenutsetting av arter som uer, brosme, og lange som ikke tåler å bli dratt 

opp fra dypet.  
 Under kveitehøringen i 2022, en økning av minstemål og at fritids- og turistfiske omfattes av 

fredningsperiode av kveite sør for 62°N.  

De har selv sendt rapporten på ny høringsrunde, så overnevnte punkter er mer generell uttalelse i 
forhold til syn på saken.  

I tillegg til Norges Fiskarlags innspill fra 2022: 

 Turistbedrifter må oppfylle bestemte krav for å få anledning til å leie ut båter, da det skjer 
mange ulykker blant turistfiskerne.  

 Fiskerne opplever i enkelte områder uheldige hendelser knyttet til turistenes atferd, noe 
Fiskarlaget tror kan være mangel på kunnskap og informasjon til turistene.  

 De ser også at det kan være behov for et eget sett med regler for turistfiskebedriftene, da 
mange drives av utlendinger som ikke har satt seg inn i Norsk regelverk og at departementet 
bør innføre en tillatelsesordning for turistfiskebedriftene.  
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Visit Helgelands saksutredning:  

• En stor overvekt av de som svarer er imot de nye kravene som foreslås. De frykter det vil ha 
store negative konsekvenser for turistfiskeanleggene og for støttenæringene rundt, som for 
eksempel norske småbåtprodusenter.  

• Flere påpeker at andre tiltak vil være bedre egnet for å redusere smugling av fisk. Som for 
eksempel godkjenningsordning av havfiskebedrifter, mer kontroll, enklere innrapportering og 
veiing av rund fisk på ben i stedet for bare filet.  

• Noen av de som har svart er positive til innstrammingene, og påpeker at det er viktigere at 
turistene får fiske og kose seg under oppholdet, enn at de får ta fisk ut av landet.  

• Flere påpeker at registrering opp mot fiskeridirektoratet vil være bra, men at det er viktig å 
ikke gjøre for omfattende endringer i regelverket for raskt, spesielt ikke uten å lytte til 
næringen.  

• De fleste mener en grense på 10 kg er for lite, og at det ikke vil løse utfordringen med 
smugling av fisk, og at det vil skade turistfisket. Flere påpeker en godkjenningsordning for 
seriøse havfiskebedrifter som en alternativ ordning.  

• Færre har innspill til kravene som stilles til turistvirksomhetene. Noen synes dagens krav er 
greie, noen trekker frem digital registrering opp mot Fiskeridirektoratet som en god løsning, 
og noen trekker frem at det er viktig at rapporteringsløsningene og andre krav medfører mye 
byråkrati som skaper merarbeid for bedriftene.  

• Flere er tydelige på at de ønsker mer involvering av næringen, og at de frykter at de 
foreslåtte kravene vil ha langt større negative konsekvenser enn positive virkninger. 

 
Visit Helgeland viser også til den svært korte høringsfristen og behandlingstiden, som anbefaler at 
det gis tilstrekkelig med tid til både saksbehandling og at virkningstiden utsettes slik at aktørene får 
tilstrekkelig tid til omstilling.  
 

Konklusjon og anbefaling  

Saken utløser behov for å ta stilling til Rødøy kommunes syn på turistfiske kontra tradisjonelt 
næringsfiske. Saksutredning fra Visit Helgeland og høringsinnspill fra Noregs Fiskarlag belyser de ulike 
sidene av saken. I Rødøy har vi både tradisjonelt fiske og fisketurisme. Høringsuttalelse bør utformes 
på en måte som ivaretar interessene til både turistfiske og tradisjonelt næringsfiske. 

 

Rødøy kommune, 17.02.2025 

 

Harald Einar Erichsen  
Kommunedirektør Eline Helen Hansen 

 Fagkonsulent 

Dette dokumentet er godkjent elektronisk og har derfor ikke håndskrevet signatur. 

 

Vedlegg: 

1 Høringsnotat-turistfiske-17012025 (1) 

2 250213 Turistfiske høringsuttalelse Visit Helgeland 

3 Spørreundersøkelse full 

4 Spørreundersøkelse turistfiske oppsummert 
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Bærekraftsmål 

 

Marine næringer er viktige for å dekke økende etterspørsel etter mat, energi og medisin i 
framtiden. Slik byr havet også på muligheter for nye arbeidsplasser og økonomisk vekst. 
Regn, drikkevann, været, klimaet, mye av maten vår og til og med lufta vi puster inn er til 
syvende og sist regulert av havet. 

 

For å lykkes med bærekraftsmålene trengs det nye og sterke partnerskap. Myndigheter, 
næringslivet og sivilsamfunnet må samarbeide for å oppnå bærekraftig utvikling. Å gjøre 
tilgjengelig informasjon og kommunikasjon til innbyggerne i et land er også et viktig 
punkt på dette målet. 

 

<Vennligst ikke slett noe etter denne linjen> 
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1. Innledning 
En arbeidsgruppe i Fiskeridirektoratet har sett nærmere på utfordringer ved eksisterende 
reguleringer og utarbeidet forslag til konkrete tiltak for hvordan turistfiske kan reguleres og 
kontrolleres innenfor bærekraftige rammer. Arbeidsgrupperapporten «Gjennomgang av 
turistfiske i sjø og forslag til forvaltningstiltak» ble avlevert 30. august 2024.1 Rapporten er 
tilgjengelig på Fiskeridirektoratet sine nettsider 
(https://www.fiskeridir.no/Turistfiske/Nyheter/2024/turistfiskerapport-ferdig). 

I rapporten gjennomgås blant annet arbeidsgruppas mandat, relevant kunnskapsgrunnlag 
og dagens turistfiske i sjø i Norge, etterfulgt av en beskrivelse av hvordan turistfiske er 
regulert i andre sammenlignbare land. Tekniske systemer og utfordringer omtales også. 
Siste del av rapporten omhandler arbeidsgruppens konkrete forslag til tiltak og begrunnelse 
for disse. Arbeidsgruppen har vært tydelig på at det i dag mangler reguleringer, gode 
kontrollpunkt og verktøy for å kunne kontrollere turistfisket – utover det å kontrollere 
utførselskvote ved grensepassering. En innføring av arbeidsgruppens forslag til tiltak vil 
kunne sikre en mer bærekraftig utøvelse av turistfisket og gi grunnlag for et langt mer 
målrettet og effektivt kontrollarbeid. 

Nærings- og fiskeridepartementet har i brev av 7. januar 2025 bedt Fiskeridirektoratet om å 
gjennomføre høring av forslag til forvaltningstiltak i turistfisket som kan være aktuelle med 
sikte på en innføring allerede 1. april 2025, og at det senere i år gjennomføres en ny høring 
som omhandler øvrige forslag til tiltak i turistfisket.  

Fiskeridirektoratet vil foreta en nærmere vurdering av alle forslag i rapporten, men vil på 
bakgrunn av ovennevnte nå i første omgang bare foreslå tiltak som vil kunne innføres med 
virkning allerede fra 1. april 2025. Øvrige forslag vil bli omhandlet i ny høring. Vi finner det 
likevel hensiktsmessig å gi en kort omtale av alle forslagene i arbeidsgrupperapporten i 
etterfølgende kap. 2, før tiltak som foreslås innført nå til våren listes i kap. 3. Det er først og 
fremst forslagene i kap. 3 vi ønsker innspill på i denne høringen. Kap. 5 er konkrete forslag 
til forskriftsendringer.     

2. Arbeidsgruppens forslag til forvaltningstiltak 
I rapportens oppsummering av forslag til tiltak (kap. 8, side 43) står det at:  

«Arbeidsgruppen vurderer at det er et godt grunnlag for fisketurisme som næring langs 
norskekysten, også dersom denne baseres på opplevelsesturisme. Næringen har vokst 
betydelig over tid, samtidig som det finnes lite kunnskap om beskatningstrykket fra 
turistfisket på lokale og regionale bestander av blant annet kysttorsk, uer, kveite og 
steinbit. Det er derfor behov for bedre oversikt over uttaket og reguleringstiltak som 
sikrer at høstingskraftige bestander opprettholdes, noe næringen selv vil være tjent 
med over tid.  

De marine ressursene tåler ikke ubegrenset beskatning, og for kystnære bestander er 
det også viktig å unngå lokal utfisking. Det er fiskeriforvaltningens ansvar å ha en mest 
mulig kunnskapsbasert forvaltning som sikrer høstingskraftige bestander over tid.» 

  

 
1 Fiskeridirektoratet. (2024). Gjennomgang av turistfisket i sjø og forslag til forvaltningstiltak (Arkivsaksnummer 
24/3516-3). https://www.fiskeridir.no/Turistfiske/Nyheter/2024/turistfiskerapport-ferdig/gjennomgang-av-
turistfisket-i-sjo-og-forslag-til-forvaltningstiltak.pdf  

https://www.fiskeridir.no/Turistfiske/Nyheter/2024/turistfiskerapport-ferdig
https://www.fiskeridir.no/Turistfiske/Nyheter/2024/turistfiskerapport-ferdig/gjennomgang-av-turistfisket-i-sjo-og-forslag-til-forvaltningstiltak.pdf
https://www.fiskeridir.no/Turistfiske/Nyheter/2024/turistfiskerapport-ferdig/gjennomgang-av-turistfisket-i-sjo-og-forslag-til-forvaltningstiltak.pdf
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En punktvis oppsummering av arbeidsgruppens forslag til tiltak følger nedenfor. 

Krav for alle som ikke er bosatt i Norge som skal utøve rekreasjonsfiske i sjøen:  

 Obligatorisk registrering/fiskekort 
 Generelt innfrysingsforbud for fisk 
 Besittelsesgrense (hvor mye fisk den enkelte kan være i besittelse av til enhver tid) 

 
Krav for alle som skal utføre fisk fra Norge:  

 Kun gjester (over 12 år) ved særskilt godkjente turistfiskevirksomheter (jf. 
etterfølgende krav til slike virksomheter) gis unntak fra innfrysingsforbudet og 
anledning til å utføre fisk. 

 Utførselskvoten reduseres fra 18 til 10 kg fisk per person, begrenset til én gang per 
år. Det skal ikke være tillatt å utføre skjell og skalldyr. 

 Kun fangst fra båt fra godkjent turistfiskevirksomhet kan gi grunnlag for 
utførselskvote, eventuelt at gjesten også må ha hatt sitt opphold hos virksomheten. 

 Fisk skal merkes ved innfrysing, og den enkelte kan ikke fryse inn større kvanta enn 
sin utførselskvote. 

Krav til turistfiskevirksomheter:  

 Gjeldende krav videreføres, men frivillig registrering utgår. Registreringskravet 
gjøres gjeldende for alle virksomheter registrert i enhetsregisteret som har inntekt 
fra næring basert på turistfiske. 

 Virksomheten må ved endringer oppdatere sine opplysninger i registeret, og 
minimum årlig bekrefte registrerte opplysninger. 

 Årlig avgift for registreringspliktige virksomheter, eventuelt kun for virksomheter med 
tillatelse til å utstede utførselsdokumentasjon, eventuelt differensiert avgift. 

 Daglig fangstrapportering og utvidelse av rapporteringen til å gjelde alle 
kommersielle arter. For torsk, kveite, steinbit og uer utvides rapporteringen til å 
omfatte fiskelengde, eventuelt antall fisk i definerte lengdegrupper. 

 Registrering i Fiskeridirektoratets register over turistfiskevirksomheter skal ikke 
alene gi rett til utførselskvote for virksomhetens gjester. Utførselskvote forutsetter at 
virksomheten i tillegg er særskilt godkjent med tillatelse til å utstede 
utførselsdokumentasjon. Slik godkjenning krever at virksomheten gjennomfører 
oppfølging og kontroll av sine gjester, samt at virksomhetens utleiebåter har sporing 
(opplisting av punkter på side 32-33 i rapporten). Dette i påvente av en eventuell 
sertifiseringsordning for turistfiskevirksomheter. 

I rapporten foreslås det også en rekke tiltak knyttet til tekniske løsninger (kap. 7.3), 
kontrolltiltak (kap. 7.4), sanksjonsmuligheter (kap. 7.5) og kommunikasjonstiltak (kap. 7.6), 
samt noen andre tiltak (kap. 7.7) av betydning for turistfisket. Mange av forslagene under 
disse punktene omhandler interne tiltak i Fiskeridirektoratet, men høringsinstansene står 
fritt til å ha synspunkter også på disse forslagene. Forslagene i kapitlet om 
sanksjonsmuligheter (7.5) kan være særlig relevant å gi innspill til. Det kan bemerkes at i 
tilfeller hvor det eventuelt vil bli behov for nye lovhjemler, vil dette kreve egne prosesser 
med særskilt høring. 
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3. Høringsforslag 
I arbeidsgruppens rapport beskrives en situasjon med tilnærmet fritt fiske for turister, 
utfordringer med kontroll, samt en begrenset oversikt over tilstanden til mange av de lokale 
og regionale fiskebestandene langs norskekysten. Det kreves derfor endringer i 
reguleringen av turistfiske for å sikre en oversiktlig og bærekraftig forvaltning av turistfiske 
og fiskeressursene som næringen beskatter. 

Fiskeridirektoratet foreslår at følgende tiltak innføres med virkning allerede fra 1. april 2025: 

Innstramming av utførselskvote 

Det gjelder i dag et generelt forbud mot utførsel av fisk fra rekreasjonsfisket, med unntak for 
gjester ved registrert turistfiskevirksomhet og for fisk og fiskevarer som kan dokumenteres å 
være kjøpt fra registrert næringsdrivende. Gjester ved registrert turistfiskevirksomhet kan 
etter dagens regelverk utføre inntil 18 kg fisk per person inntil to ganger per år.  

I arbeidsgruppens rapport er det foreslått å redusere utførselskvoten til 10 kg én gang per 
år. Fiskeridirektoratet vil i denne omgang foreslå at utførselskvoten reduseres til 10 kg fisk 
per person inntil to ganger per år. 

Fiskeridirektoratet foreslår også at kun personer som har fylt 12 år kan få utførselskvote. 
Dagens forskrift om utførselsregulering av fisk og fiskevarer fra sportsfiske angir ingen 
aldersgrense for utførselsrett. Arbeidsgruppen har i sin rapport (side 28) vist til eksempler 
hvor det er påberopt utførselskvote for barn ned mot spedbarnsalder. En aldersgrense på 
12 år er også gjeldende for innførselsrett av andre matvarer enn sjokolade- og 
sukkervarer.2 Det bemerkes at det her ikke foreslås en nedre aldersgrense for å utøve 
rekreasjonsfiske, den foreslåtte aldersgrensen gjelder kun retten til utførsel av fisk. 

Fiskeridirektoratet foreslår videre at utførselskvoten ikke skal omfatte skjell og skalldyr. 
Innføring av eventuell besittelsesgrense for skjell og skalldyr (omtalt i arbeidsgruppens 
rapport side 27-28) vil bli vurdert i senere høring. 

Generelt innfrysingsforbud med begrenset unntak for gjester ved 
turistfiskevirksomhet 

Det er i arbeidsgruppens rapport vist til at det har vært en utfordring for forvaltningen at det i 
turistfisket fiskes og produseres tilnærmet fritt, mens begrensningen primært har vært en 
utførselskvote som kan kontrolleres først ved utreise. Fiskeridirektoratet foreslår derfor at 
personer som ikke er bosatt i Norge, som ikke er gjester ved registrert turistfiskevirksomhet, 
skal kunne fiske det man spiser under oppholdet, men ha forbud mot å foreta innfrysing av 
fisk som ikke kan dokumenteres å være kjøpt fra registrert næringsdrivende. Dette vil 
innebære et generelt forbud mot produksjon/innfrysing av fisk og fiskevarer for personer 
som ikke er bosatt i Norge, men altså med unntak for gjester ved turistfiskevirksomheter.  

I arbeidsgruppens rapport ble det foreslått et slikt innfrysingsforbud for turister som ikke er 
gjest hos virksomheter med særskilt godkjenning for utførselskvote for sine gjester, mens 
det her altså foreslås unntak fra et slikt forbud for alle som er gjest hos en registrert 
turistfiskevirksomhet.   

 
2 Forskrift 27. oktober 2022 nr. 1901 om inn- og utførsel av varer (vareførselsforskriften) § 4-1-13, 
https://lovdata.no/forskrift/2022-10-27-1901/§4-1-13.  

https://lovdata.no/forskrift/2022-10-27-1901/%C2%A74-1-13


6

Fiskeridirektoratet foreslår at gjester hos registrert turistfiskevirksomhet gis unntak fra et 
generelt innfrysingsforbud for personer som ikke er registrert bosatt i Norge, men skal 
likevel ikke ha lov til å fryse inn større kvantum enn sin utførselskvote. Den enkelte skal 
merke sin fisk ved innfrysing slik at eier lett kan identifiseres, og alle innpakninger skal 
merkes med art/fiskeslag. Det foreslås også forbud mot innfrysing av skjell og skalldyr, jf. 
ovennevnte forslag om forbud mot slik utførsel.  

Et generelt forbud mot innfrysing (produksjon) av fisk for fisketurister som ikke er gjest ved 
turistfiskevirksomhet kan fremstå som inngripende, men vil være et viktig tiltak for å 
begrense fisket og hindre ulovlig utførsel av fisk. Fisketurister som ikke er gjest ved 
turistfiskevirksomhet vil begrenses til å fiske det som kan oppbevares ferskt og spises 
under oppholdet, mens gjester hos turistfiskevirksomheter får en begrensing for innfrysing 
som samsvarer med lovlig utførsel. Dette vil gi nye og viktige kontrollpunkt i en tidlig fase av 
oppholdet – dvs. i god tid før grensepassering skal skje.  

Rapportering av fangst 

Gjeldende krav om rapportering av fangst gjelder for turistfiskevirksomhetene. I henhold til 
§ 3 i forskrift om turistfiskevirksomheter3 skal virksomheter «løpende rapportere gjestenes 
fangster til Fiskeridirektoratet». Det synes å være en utbredt praksis for at virksomhetene 
pålegger sine gjester å foreta selve innrapporteringen, men ansvaret for rapporteringen 
påhviler altså virksomhetene. Arbeidsgruppen har i sin rapport (side 31) vist til ulik praksis 
for hvor hyppig det rapporteres inn fangster. Enkelte gjør dette etter hver tur på sjøen eller 
daglig, mens andre venter helt til siste dag av oppholdet med slik innrapportering.  

Rapporteringskravene har som formål å øke kunnskapsgrunnlaget om uttaket for enkelte 
fiskeslag, og i så måte bør slike data i størst mulig grad være riktige og oppdaterte. Det er 
grunn til å tro at datakvaliteten er best når det rapporteres hyppig. Fiskeridirektoratet 
foreslår derfor at forskriftens bestemmelse endres fra «løpende» til at det skal rapporteres 
«daglig». En presisering av at rapporteringen skal skje daglig (når det er fisket) skal bidra til 
å heve datakvaliteten, men kan også være en fordel for virksomheter som (med dagens 
bestemmelse) ved utsjekking opplever at enkelte gjester ennå ikke har rapportert.  

I tilfeller hvor virksomheten selv samler inn og rapporterer fangstdata fra sine gjester, vil 
daglig fangstrapportering kunne innebære et merarbeid. Samtidig innebærer forslaget om 
daglig fangstrapportering kun en presisering av dagens ordning, ettersom det ikke har vært 
tilsiktet at fangstdataene skal kunne samles opp hos virksomhetene over en periode før 
rapportering til Fiskeridirektoratet. 

Det foreslås ingen øvrige endringer av rapporteringskravene i denne omgang. 

Standardiserte krav til utførselsdokumentasjon 

I arbeidsgruppens rapport (side 37-38) er det foreslått nye tekniske løsninger som grunnlag 
for generering av standardisert utførselsdokumentasjon som gjøres lett tilgjengelig for 
Fiskeridirektoratet, Tolletaten, Politiet og andre relevante etater. Inntil nye tekniske 
løsninger (digital verifiseringsløsning) har blitt etablert, foreslår Fiskeridirektoratet at det 
forskriftsfestes krav til dokumentasjon for utførsel av fisk fra rekreasjonsfiske (sportsfiske). 
Fiskeridirektoratet mener det vil være hensiktsmessig å kreve at dokumentasjon for utførsel 
av fisk fra rekreasjonsfiske skal inneholde: 

 
3 Forskrift 5. juli 2017 nr. 1141 om turistfiskevirksomheter, https://lovdata.no/forskrift/2017-07-05-1141. 

https://lovdata.no/forskrift/2017-07-05-1141
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 navn og adresse til den som fører ut fisk – utførselsdokumentasjonen skal være 
personlig og ikke for flere personer/gruppe, 

 navn, adresse og organisasjonsnummer til den registrerte turistfiskevirksomheten 
 unike løpenummer (internt hos virksomheten eller fagsystemet) på 

utførselsdokumenter som skal loggføres hos virksomheten 
 tidsrom for opphold og fiskeperiode 
 opplysninger om hvor/hvordan og når grensepassering skal skje  
 bekreftelse fra turistfiskevirksomhet om at virksomhet og gjester har fulgt gjeldende 

regelverk, herunder rapportert fangst iht. gjeldende krav 
 signatur fra ansvarlig/ansatt hos turistfiskevirksomhet 

Sanksjoner 

I arbeidsgruppens rapport ble innfrysingsforbud/-begrensning foreslått sammen med andre 
forslag, herunder behovet for mer effektive reaksjoner. Det ble vurdert at ved brudd på slike 
regler bør all fangst kunne beslaglegges og håndteres på hensiktsmessig måte. 

Turistfiskere er gjerne i landet i korte perioder, og tradisjonelle sanksjoner som gebyrer eller 
anmeldelser vil i mange tilfeller kunne være lite praktiske. I rapporten ble det påpekt at det 
bør være mulighet for administrativt beslag av fiskeutstyr og fangst ved regelbrudd. Videre 
ble det vist til at slik beslaglegging kan ha en preventiv effekt, men at det også – uten 
strafferettslig forfølging – vil kunne være behov for hjemmel til forbud mot videre fiske og 
tap av utførselskvote for å sikre at regelverket etterleves effektivt.  

Fiskeridirektoratet vurderer at det ved innføring av regler om innfrysingsbegrensning også 
vil være behov for hjemler for hensiktsmessig sanksjonering ved brudd på bestemmelsene. 

4. Økonomiske og administrative konsekvenser 
Forslagene i denne høringen vil være å anse som et første skritt i arbeidet med oppfølging 
av en rekke forslag i arbeidsgruppens rapport om forvaltningstiltak i turistfisket.  

Fiskeridirektoratet vurderer at de tiltakene som nå foreslås innført er egnet for en rask 
innføring. Det vil være behov for ytterligere tiltak for å sikre en god forvaltning av de 
bestandene det fiskes på, men også for å styrke situasjonen for seriøse aktører i 
turistfiskenæringen.  

En iverksettelse av forslaget om å redusere utførselskvoten vil kunne medføre at turister 
med et ønske om mest mulig utførsel av fisk ikke lenger vil oppleve turistfiske i Norge som 
like attraktivt, og dermed kunne medføre et bortfall av visse typer gjester hos 
virksomhetene. Fiskeridirektoratet vurderer likevel forslaget som viktig for å signalisere 
tydelig at turistfiske i utgangspunktet ikke skal baseres på et mengdefiske, men heller et 
fiske hvor opplevelsen av fisket står i sentrum.  

Standardisert utførseldokumentasjon innebærer nye krav som vil kunne medføre noe 
utviklingsarbeid hos leverandører av fagsystemer for fangstrapportering i turistfiske. 

Fiskeridirektoratet kan alt i alt ikke se at forslagene vil innebære konsekvenser som er 
uforholdsmessig byrdefulle for næringen, ettersom gjeldende plikter allerede innebærer et 
arbeid med oppfølging overfor gjestene.  

Når det gjelder forslagene i sin helhet og mulige konsekvenser for fiskeriforvaltningen og 
øvrige myndigheter, vil en gjennomføring av forslagene gi flere kontrollpunkter og 
tilrettelegge for en mer effektiv kontroll enn dagens regler gir grunnlag for. De tiltakene som 
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foreslås innført i denne omgang vil ikke kreve ekstra ressurser eller omprioriteringer i 
Fiskeridirektoratet.  

Den største gevinsten på sikt ved gjennomføring av forslagene – for turistfiskenæringen og 
øvrige som høster av de marine ressursene – vil være at dette bidrar til å sikre en mer 
bærekraftig høsting av disse fornybare ressursene. 

5. Sammendrag 
For å oppnå en bedre forvaltning av fiskeressursene som beskattes gjennom turistfiske, 
samt styrke grunnlaget for turistfiskenæringen over tid, foreslår Fiskeridirektoratet at 
følgende forvaltningstiltak innføres med virkning fra 1. april 2025: 

 Utførselskvoten reduseres fra 18 til 10 kg fisk/fiskevarer to ganger pr. år, og 
innføring av en aldersgrense på 12 år for rett til utførselskvote. 

 Innføring av et generelt innfrysingsforbud for personer som ikke er bosatt i Norge, 
med unntak for gjester ved registrert turistfiskevirksomhet – som vil kunne fryse inn 
et kvantum som samsvarer med utførselskvoten. Innfryst fisk skal være tydelig 
merket med eier og fiskeslag.  

 Forbud mot innfrysing4 og utførsel av skjell og skalldyr. 
 Rapporteringskravet innskjerpes, ved at det endres fra «løpende» til «daglig» 

rapportering av fangst. 
 Det innføres krav til standardisert utførselsdokumentasjon, og i tilfeller hvor gjester 

bryter regelverket skal virksomhetene nekte utstedelse av utførselsdokumentasjon. 

Fiskeridirektoratet vil måtte gjøre en nærmere vurdering av behov for hjemler for 
hensiktsmessig sanksjonering ved brudd på de nye bestemmelsene. 

Fiskeridirektoratet vil i løpet av 2025 gjennomføre en ny høring med forslag om innføring av 
ytterligere tiltak i turistfisket. 

6. Forslag til forskriftsendringer 
Fiskeridirektoratet foreslår følgende forskriftsendringer med virkning fra 1. april 2025: 

Endring i forskrift 5. juli 2017 nr. 1141 om turistfiskevirksomheter 

Forslag til endring i § 3 første punktum: 

§ 3. Rapportering av fangst 

Turistfiskevirksomheter skal daglig rapportere gjestenes fangster til Fiskeridirektoratet.  

 

Endringer i forskrift 1. juni 2006 nr. 570 om utførselsregulering av fisk og fiskevarer 
fra sportsfiske 

Forslag til endringer i § 2: 

§ 2. Utførselsregulering 

Det er ikke tillatt å føre ut av landet fisk eller fiskevarer, inkludert bearbeidede produkter, 
herunder fiskefilet. Den som kan dokumentere at fisken eller fiskevaren, inkludert bearbeide 

 
4 Et innfrysingsforbud vil gjelde alle personer som ikke er bosatt i Norge, mens forbudet mot utførsel vil også 
gjelde personer bosatt i Norge. 
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produkter, herunder fiskefilet, er fanget i regi av en turistfiskevirksomhet som er registrert i 
Fiskeridirektoratets register over turistfiskevirksomheter, jf. forskrift 5. juli 2017 nr. 1141 om 
turistfiskevirksomheter, kan likevel føre ut 10 kg, inntil to ganger i løpet av kalenderåret. Det 
er likevel ikke lov å føre ut skjell og skalldyr. Den som fører ut fisk eller fiskevarer må være 
fylt 12 år.  

Dokumentasjon fra turistfiskevirksomhet skal inneholde følgende opplysninger: 

 Navn og bostedsadresse til den som fører ut fisk eller fiskevarer. 
 Navn, adresse og organisasjonsnummer til den registrerte turistfiskevirksomheten. 
 Tidsrom for opphold og fiskeperiode for den som fører ut fisk eller fiskevarer. 
 Hvor og når den som fører ut fisk eller fiskevarer skal forlate Norge. 
 Bekreftelse fra turistfiskevirksomheten på at denne og den som fører ut fisk eller 

fiskevarer har fulgt gjeldende regelverk, herunder krav om fangstrapportering i 
henhold til forskrift 20. desember 2017 nr. 2445 om rapportering av fangster fra 
turistfiskevirksomheter. 

 Signatur fra ansvarlig eller fullmektig hos turistfiskevirksomheten. 
 Unikt løpenummer som skal loggføres hos virksomheten. 

Fisk eller fiskevarer kjøpt i Norge omfattes ikke av forbudet i første ledd første punktum 
dersom det kan dokumenteres at fisken eller fiskevarene er kjøpt fra registrert 
næringsdrivende. Videre omfattes heller ikke fisk som er fisket fra merkeregistrert fartøy og 
overtatt fra fartøyeier, og dette kan dokumenteres ved fremvisning av sluttseddel. 

Ved overtredelse kan all fisk og alle fiskevarer som søkes ført ut av landet, beslaglegges, 
med mindre det dreier seg om fisk eller fiskevarer som kan føres ut i medhold av tredje 
ledd. 

 

(Ny) Forskrift om forbud mot innfrysing av fisk for den som ikke er norsk statsborger 
eller er bosatt i Norge 

§ 1 Generelt forbud 

Det er forbudt for den som ikke er norsk statsborger eller bosatt i Norge å fryse inn fisk eller 
fiskevarer, inkludert bearbeidede fiskeprodukter, herunder fiskefilet. Forbudet gjelder også 
skjell og skalldyr. 

Fisk eller fiskevarer kjøpt i Norge omfattes ikke av forbudet i første ledd dersom det kan 
dokumenteres at produktet er kjøpt fra registrert næringsdrivende. 

§ 2 Unntak for fangst ved registrert turistfiskevirksomhet 

Den som fisker i regi av en registrert turistfiskevirksomhet kan fryse inn fisk eller fiskevarer 
begrenset til et kvantum tilsvarende utførselsreguleringen i § 2 første ledd i forskrift 1. juni 
2006 nr. 570 om utførselsregulering av fisk og fiskevarer fra sportsfiske. 

Innfryste fiskevarer skal være merket tydelig med fiskeart og eiers navn. 

§ 3 Overtredelsesgebyr 

Den som forsettlig eller uaktsomt overtrer [forskriften] kan ilegges overtredelsesgebyr i 
henhold til lov 6. juni 2008 nr. 37 om forvaltning av viltlevande marine ressursar § 59 og 
forskrift 20. desember 2011 nr. 1437 om bruk av tvangsmulkt og overtredelsesgebyr ved 
brudd på havressursloven. 
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§ 4 Ikrafttredelse 

Forskriften trer i kraft 1. april 2025. 

7. Høringsfrist 
Høringsnotatet sendes per e-post til høringsinstansene. Høringsnotatet blir også lagt ut på 
www.fiskeridir.no.  

Vi ber om at innspill til denne høringen sendes til Fiskeridirektoratet innen 28. februar 
2025.

http://www.fiskeridir.no/


 

Telefon: 55 23 80 00
E-post: postmottak@fiskedir.no

Internett: www.fiskeridir.no
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H¯RINGSUTTALELSE Ð 
FORSLAG TIL FORVALTNINGSTILTAK I TURISTFISKE 
 
Fiskeridirektoratet har sendt forslag til forvaltningstiltak i turistfiske pŒ h¿ring 17. januar 2025. De 
baserer forslagene pŒ arbeidsgrupperapporten ÇGjennomgang av turistfiske i sj¿ og forslag til 
forvaltningstiltakÈ som ble avlevert i august 2024.  

De foreslŒr en rekke tiltak som innf¿res med virkning allerede fra 1. april 2025. Tiltakene tar sikte pŒ Œ 
bedre reguleringen og kontrollen av fisketurisme i Norge for Œ sikre b¾rekraftig forvaltning av lokale og 
regionale fiskebestander. Ett av dem er Œ redusere utf¿rselen av fisk fra 18 til 10 kilo maks to ganger i 
Œret.  

H¿ringsfristen er allerede 28. februar 2025. 

Visit Helgeland er heleid virksomhet av de 18 kommunene pŒ Helgeland. Fra 2025 har Mel¿y kommune 
tilsluttet seg samarbeidet. Det er bred enighet om reiselivssatsingen pŒ Helgeland. Ny strategi for Visit 
Helgeland ble vedtatt av generalforsamlingen 19. januar 2024.  

Selskapet har som en av sine oppgaver Œ jobbe med rammevilkŒr. Det inneb¾rer Œ bidra med innsikt og 
faglige vurderinger til politiske saker for eksempel til h¿ringsuttalelser som denne Ð som ber¿rer hele 
regionen. Vi fors¿ker her Œ bidra med tall og fakta, og Œ balansere bŒde reiselivsn¾ringens behov og 
kommunenes interesser.  

Visit Helgeland har sendt ut en sp¿rreunders¿kelse til vŒre samarbeidspartnere i regionen, for Œ innhente 
innspill til egen og eventuelt kommunenes h¿ringsuttalelse. 

FISKERIDIREKTORATETS FORSLAG TIL FORVALTNINGSTILTAK  
Ð OPPSUMMERT 

Forslag til tiltak 

1. Redusert utf¿rselskvote 
Utf¿rselskvoten reduseres fra 18 til 10 kg fisk per person, med rett til utf¿rsel to ganger i Œret. Det 
innf¿res ogsŒ en aldersgrense pŒ 12 Œr for utf¿rselsrett. 

2. Innstramming av innfrysingsforbud 
Generelt forbud mot innfrysing av fisk for turister som ikke er gjester ved registrerte 
turistfiskevirksomheter. Gjester ved slike virksomheter kan fryse inn fisk tilsvarende 
utf¿rselskvoten, og fisken mŒ merkes med eiers navn og fiskeart. 
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3. Rapportering 
Turistfiskevirksomheter mŒ daglig rapportere fangster til Fiskeridirektoratet for Œ sikre bedre 
datakvalitet og oversikt over beskatningen av ulike fiskeslag. 

4. Utf¿rselsdokumentasjon 
Innf¿res standardiserte krav til dokumentasjon ved utf¿rsel av fisk, inkludert opplysninger om 
virksomhet, gjester og fangstperiode. 

5. Sanksjonsmuligheter 
Det vurderes behov for hjemler som gir Fiskeridirektoratet mulighet til beslag av fiskeutstyr og 
fangst ved brudd pŒ reglene. 

¯konomiske og administrative konsekvenser 
Tiltakene vurderes som gjennomf¿rbare uten betydelig ressursbruk. De forventes Œ styrke kontrollen 
over turistfiske og bidra til langsiktig b¾rekraft for fiskebestandene og n¾ringen. Strengere regler kan 
imidlertid redusere attraktiviteten for enkelte typer turister som ¿nsker h¿y utf¿rselskvote. 

Vurdering 
Tiltakene anbefales innf¿rt for Œ forbedre reguleringen av turistfiske. De vil styrke forvaltningens 
kontrollmuligheter og bidra til b¾rekraftig ressursbruk langs norskekysten. Videre tiltak vil bli vurdert i en 
ny h¿ringsrunde senere i 2025. 

 

TURISTFISKE PÅ HELGELAND 
NFK har satt opp en oversikt (vedlagt) over foretak som registrerer fiskefangst i Fiskeridirektoratet sitt 
turistfiskeregister. Turistfiske i denne sammenhengen er fiske gjort av utlendinger i Norge/nordmenn 
som bor i utlandet. 

De har hentet info fra Fiskeridirektoratet (nov 2024), dintur.no og via hjemmesider.  

80 bedrifter fordelt pŒ 14 kommuner pŒ Helgeland melder inn fangst til Fiskeridirektoratet. 

45 av de 80 foretakene er enkeltpersonsforetak 

34 av de 80 foretakene er AS og 1 enkelt er ANS 

25 av foretakene er tilknyttet DinTur 

De 80 bedriftene er registrert under 23 ulike N¾ringskoder 

37% av foretakene bruker n¾ringskoder som ikke inngŒr i reiselivsstatistikken (N¾ringskoder 
med lavere nr enn 50. og N¾ringskoder som begynner med 68) 

27 av 80 foretak bruker n¾ringskode 55.202 som er drift av ferieleiligheter. 

 

INNSPILL TIL H¯RINGSUTTALELSE 
Fiskeridirektoratet har sendt forslag til forvaltningstiltak i turistfiske pŒ h¿ring 17. januar 2025. Visit 
Helgeland takker pŒ vegne av reiselivsn¾ringen pŒ Helgeland for invitasjonen til Œ gi innspill til 
forbedringer. 

Vi har sendt en sp¿rreunders¿kelse til vŒre samarbeidspartnere i regionen for Œ samle inn synspunkter til 
bŒde vŒr egen og kommunenes h¿ringsuttalelser. Av ti respondenter var halvparten, fem, negative til 
innstrammingene i forslaget, to ¿nsket mildere innstramminger, og tre var positive. 

Vedlagt finner dere svarene fra sp¿rreunders¿kelsen i sin helhet. 
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HOVEDPUNKTER 

• En stor overvekt av de som svarer er imot de nye kravene som foreslŒs. De frykter det vil ha store 
negative konsekvenser for turistfiskeanleggene og for st¿tten¾ringene rundt, som for eksempel 
norske smŒbŒtprodusenter. 

• Flere pŒpeker at andre tiltak vil v¾re bedre egnet for Œ redusere smugling av fisk. Som for eksempel 
godkjenningsordning av havfiskebedrifter, mer kontroll, enklere innrapportering og veiing av rund 
fisk pŒ ben i stedet for bare filet. 

• Noen av de som har svart er positive til innstrammingene, og pŒpeker at det er viktigere at turistene 
fŒr fiske og kose seg under oppholdet, enn at de fŒr ta fisk ut av landet. 

• Flere pŒpeker at registrering opp mot fiskeridirektoratet vil v¾re bra, men at det er viktig Œ ikke gj¿re 
for omfattende endringer i regelverket for raskt, spesielt ikke uten Œ lytte til n¾ringen. 

• De fleste mener en grense pŒ 10 kg er for lite, og at det ikke vil l¿se utfordringen med smugling av 
fisk, og at det vil skade turistfisket. Flere pŒpeker en godkjenningsordning for seri¿se 
havfiskebedrifter som en alternativ ordning. 

• F¾rre har innspill til kravene som stilles til turistvirksomhetene. Noen synes dagens krav er greie, 
noen trekker frem digital registrering opp mot Fiskeridirektoratet som en god l¿sning, og noen 
trekker frem at det er viktig at rapporteringsl¿sningene og andre krav medf¿rer mye byrŒkrati som 
skaper merarbeid for bedriftene. 

• Flere er tydelige pŒ at de ¿nsker mer involvering av n¾ringen, og at de frykter at de foreslŒtte 
kravene vil ha langt st¿rre negative konsekvenser enn positive virkninger. 

Tiltakene foreslŒs innf¿rt med virkning allerede fra 1. april 2025. H¿ringsfristen er allerede 28. februar 
2025. Dette er sv¾rt kort behandlingstid, selv om rapporten forslagene baserer seg pŒ har v¾rt kjent noe 
lengre.  

Dersom det vedtas at tiltakene skal gjennomf¿res, anbefaler Visit Helgeland om at det gis tilstrekkelig tid 
til bŒde saksbehandling og at virkningstiden utsettes sŒ akt¿rene innen turistfiske fŒr tilstrekkelig tid til Œ 
omstille seg.  

 

 

Med vennlig hilsen 
Visit Helgeland AS 

 

 

Kitt Gr¿nnings¾ter 
Daglig leder 

 

 

Vedlegg: 

1. Turistfiske: sp¿rreunders¿kelse angŒende h¿ring. Oppsummering av resultater. 
2. Svarene fra sp¿rreunders¿kelsen 

 



Fiskeridirektoratet: Forslag til
forvaltningstiltak i turistfiske -
høring

Name Kortversjonen Rolle Bedrift Er du samarbeidspartner med
Visit Helgeland

I hvilken kommune driver du
turistfiske?

Har du innspill til kravene for alle
som ikke er bosatt i Norge som

skal utøve rekreasjonsfiske i
sjøen?

Hva er dine innspill til krav for
utlendinger?

Har du innspill til kravene for alle
som skal utføre fisk fra Norge?

Hva er dine innspill til krav ved
utførsel?

Har du innspill til krav til
turistvirksomheter?

Hva er dine innspill til krav til
turistvirksomheter? Oppsummert Oppsummert Item ID (auto generated)

Terje Dengerud

Terje Dengerud er grunneier og
driver Karikire Dengerud ENK. Han
vurderer noe, men det ser generelt
bra ut. Det er bra at vi strammer inn

på denne typen fiske.

Grunneier Karikire Dengerud ENK Nei, vurderer det - ta kontakt Herøy Nei, det ser bra ut Nei, det ser bra ut Nei, det ser bra ut Positiv til innstramming Det er bra at vi strammer inn på
denne type fiske. 8407813396

Sverre Hansen

Sverre Hansen, medeier i Dønna
Rorbuer Bøteriet As, har avtale og
har flere innspill. Han foreslår at

fisken bør fryses og at alle fangster
bør registreres mot

fiskeridirektoratet. Han mener også
at 10 kg kvoten er for lite, og stiller

spørsmål ved om dette vil ramponere
en viktig næring.

Medeier Dønna Rorbuer Bøteriet As Ja, har avtale Dønna Ja, jeg har følgende innspill
Se bør få fryse inn fisken og alle bør

ha registret fangst opp mot
fiskeridirektoratet

Ja, jeg har følgende innspill 10 kg er for lite. Skal man ramponere
en viktig næring? Ja, jeg har følgende innspill Digital registrering opp mot

fiskeridirektoratet Ønsker mildere innstramming 8407971307

Sigmund Aarstrand

Sigmund Aarstrand, eier og daglig
leder av Velfjordferie.no, uttrykker

bekymring for de foreslåtte
reguleringene av turistfisket. Han
mener at forslagene er preget av
negative holdninger og mangler

saklige argumenter, og at
høringsrunden kun er en formsak.

Etter 35 sesonger frykter han at han
vil sitte igjen med en ikke-salgbar

virksomhet. Med 97 % utenlandske
fisketurister er fiske en viktig del av

opplevelsesturismen, og han
påpeker at verdiskapningen fra

turistfisket er langt høyere enn fra
yrkesfisket. Aarstrand advarer mot at

videre innstramninger kan føre til
eliminering av næringen, og han

foreslår at saken utsettes til høsten
for å utvikle nye regler i samarbeid

med næringen.

Eier og daglig leder Velfjordferie.no Sigmund Aarstrand Nei, vurderer det - ta kontakt Ja, jeg har følgende innspill

Forslaget er gjennomsyret av
negative holdninger til turistfisket, og

mangelen på saklige argument er
påfallende.  Man har allerede

bestemt seg,  høringsrunden  er bare
en formsak og innspill fra næringen
er irrelevante.  Blir disse forslagene
vedtatt,  sitter jeg etter 35 sesonger,
igjen med en hvit elefant som ikke er
salgbar og som heller ikke kan drives
med bedriftsøkonomisk overskudd.
Om jeg vil være i stand til å dekke
faste utgifter gjenstår å se.  18 kg
representerte smertegrensen etter
mange tidligere innstramninger. All

videre reduksjon signaliserer en
fullstendig eliminering av turistfisket,
som igjen vil ødelegge Norges mest

utpregede utkantnæring.
I sesongen har vi ca 97 %

utenlandske fisketurister. Alternativ
drift ??

Opplevelsesturisme ? Fiske er den
med avstand viktigste

opplevelsesturismen og servering av
egen fanget fisk til familie og venner i

løpet av vinteren er en del av
opplevelsen. Prisen for medtatt fisk

kan dreie seg om et par tusen kroner
kiloen. Vi tar opp promiller av

tatalfangstsen. Yrkesfisket kommer
ikke i nærheten når det gjelder

verdiskapning pr kg fisk, så hvorfor
skal dette fisket ødelegges ?
Smugling ?? Ja,  men ikke fra

organiserte anlegg.  Den blir neppe
mindre med å ødelegge for seriøse

aktører.

Negativ til innstramming

Hastevedtak. Man vil senere komme
med mer gjennomtenkte vedtak.

Hvis det aktuelle forslaget blir
vedtatt, blir videre regulering

irrelevant.
Det blir bare rester igjen av næringen

å regulere.
Hele saken bør utsettes til høsten og

nye regler utarbeides i nært
samarbeid med næringen.  Frivillig
registrering som myndighetene har
lagt opp til har gitt rom for aktører
den organiserte del av næringen

godt kan være foruten.

8412834877

Maria Nobbe

Maria Nobbe, daglig leder ved
Offersøy camping Helgeland, har

flere innspill om registrering av
turistfiske. Hun mener registrering er
viktig og at 10 kilo begrensning kan

føre til færre turister og lavere
inntekt. Hun foreslår at 18 kilo er mer

passende. Nobbe påpeker at de
fleste turistfiskere følger reglene, og

at turistfiske gir god inntekt for
mange bedrifter, ikke bare

fiskecamper.

Daglig leder Offersøy camping Helgeland Ja, har avtale Alstahaug Ja, jeg har følgende innspill

Jeg tenk registrering er godt. Der er
også flere hvem leie ut båt til turister
hvilken er ikke en offisiell fiske turist
bedrift. Vi har investert mye penger i

sporing- og registreringssystem
væres båter.

Ja, jeg har følgende innspill

10 kilo betyr det mye skall ikke kom
for a fiske i Norge. Det betyr mindre
turister, mindre inntekt. Jeg tenk det

er okay det bare offisiell fiske
bedrifter har mulighet for fiske

dokumenter. Jeg tenk 18 kilo er helt
okay.

Ja, jeg har følgende innspill Vu bruker det aldrede 3 år og jeg
tenk det er helt okay. Ønsker mildere innstramming

Turistfiske er små part fra alle
fiskefangst. De fleste turistfiskere
fiske helt okay og tar vare på alle
regler.  Det er en god inntekt for
mange bedrifter ingen båre for

fiskecamper.

8426004319

Sturla Hansen

Sturla Hansen, innehaver av Hansen
Handel og camping, er ikke

interessert i endringer og mener at
ordningen er bra som den er. Han

påpeker at det ikke nødvendigvis vil
bli mindre smugling ved å redusere

kvoten fra 18 til 10 kilo, og at det kan
bli mer smugling. De fleste

turistfiskere forholder seg til loven,
men det er de store smuglerne som
må settes fokus på, da de ødelegger

for hele næringen.

Innehaver Hansen Handel og camping Nei, er ikke interessert Ja, jeg har følgende innspill Jeg mener ordningen er bra som den
er Ja, jeg har følgende innspill

Det blir ikke mindre smugling ved å
sette ned kvoten fra 18 til 10 kilo det

kan bli mere smugling, det må
kanskje være mere kontroll på

grensen

Nei, det ser bra ut Negativ til innstramming

De aller fleste turistfiskerene
forholder seg til loven å kravene men
det er di store smuglerene som må

settes fokus på det er dem som
ødelegger for hele næringen

8426504771

Kay Rune  Nersund

Kay Rune Nersund, daglig leder i
Helgeland Fjordferie AS,

understreker viktigheten av å ta seg
tid til å vurdere nytt regelverk for
gjester, spesielt for utenlandske
besøkende som trenger tid til å
tilpasse seg. Han advarer mot

byråkratiske løsninger og er imot en
reduksjon av kvoten for fisking, da
dette kan føre til færre utenlandske
fiskere og negative konsekvenser
ved innføring av nytt regelverk på

kort varsel.

Daglig leder Helgeland Fjordferie AS Nei, vurderer det - ta kontakt Leirfjord Ja, jeg har følgende innspill

Det er viktig at man tar seg god tid til
å vurdere nytt regelverk som stiller

krav til gjestene. Mange utenlandske
gjester trenger naturlignok tid til å få

informasjon og tilpasse seg nytt
regelverk.

Ja, jeg har følgende innspill

Først og fremst er jeg i mot at kvoten
skal reduseres. Dette vil føre til at

færre utlendinger vil komme hit for å
fiske. Det er også svært negativt om

nytt regelverk blir innført på kort
varsel.

Ja, jeg har følgende innspill Her må man ha et opplegg som ikke
er for byråkratisk. Negativ til innstramming 8436017329

Odd Steinar Åfar Viseth

Odd Steinar Åfar Viseth er daglig
leder i Myken AS/Myken Seng og
Suppe. Han bekrefter at de har en
avtale og at situasjonen ser bra ut.

Vår bedrift støtter den
innstrammingen regjeringen foreslår,
da det er viktig for opplevelsen at alle
får fiske, men ikke så viktig at mange

får ta med seg mye fisk hjem.

Daglig leder Myken AS/Myken Seng og Suppe Ja, har avtale Rødøy Nei, det ser bra ut Nei, det ser bra ut Nei, det ser bra ut Positiv til innstramming

Vår bedrift støtter den
innstrammingen regjeringen foreslår.
Det er viktig for opplevelsen at alle

får fiske, men det er ikke så viktig at
mange får ta med seg mye fisk hjem.

8458234352

Kay-Arne Knusten

Kay-Arne Knusten, kontorleder i
Kvarøy Sjøhus AS, har en avtale og

mener at det er riktig å redusere
antall kilo fisk som en gjest hos en

godkjent fiskecamp kan ta med seg.
Han påpeker at det største

problemet er at fisketurister ofte tar
med seg de fineste delene av fisken,

mens resten kastes. For bedre
ressursutnyttelse foreslår han at

fisken bør måles i rund fisk på ben,
noe som vil gi et mer reelt tall på
hvor mange fisker som tas ut av

havet. Videre ønsker han kontroller
av fiskecamper, da de har hatt fiske

camp siden 2009 uten besøk fra
Fiskeridirektoratet for å sikre at både

virksomheten og gjestene følger
kravene.

Kontor leder Kvarøy Sjøhus AS Ja, har avtale Lurøy Nei, det ser bra ut Ja, jeg har følgende innspill

Vi synes det er helt riktig å redusere
antall kilo fisk som en gjest hos en
godkjent fiskecamp har lov til å ta
med seg. Det største problemet vi
ser er at de kiloene med fisk som

pakkes av fisketurister er fineste rygg
filet (loins), og der resten av fisken
kastes. For å utnytte seg bedre av
resursene som tas opp fra havet

syns vi fisken burde måles i rund fisk
på ben. Da ville vi fått et reelt tall på

hvor mange fisker som tas ut av
havet av en turistfisker.

Nei, det ser bra ut Positiv til innstramming

Vi ønsker kontroller av fiskecamper.
Vi har hatt fiske camp siden 2009 og

har aldri hatt besøk av
Fiskeridirektoratet, som har

kontrollert av vi som virksomhet
følger kravene. Der de også

kontrollerer av våre gjester også har
forstått og følger kravene.

8477446020

Yngve Myhre

Yngve Myhre, styreleder for Træna
Rorbuferie AS og Helgeland

Adventure AS, uttrykker bekymring
for de omfattende endringene i

regelverket som påvirker
fisketurismen. Han påpeker at
verdiskapningen fra registrerte
fiskecamper langt overstiger
ulempene, og etterlyser mer
fleksibilitet i kvotene. Myhre

fremhever også behovet for en
godkjenningsordning for seriøse

aktører i bransjen, da dagens system
tillater hvem som helst å registrere

seg som havfiskebedrift.
Havfisketurisme, som sysselsetter

mellom 6 og 8 ansatte i
høysesongen ved deres to

fiskecamper, skaper betydelig flere
arbeidsplasser og verdiskaping enn
næringsfiske. Ifølge en analyse fra

Menon Economics skaper
havfisketurisme over 30 ganger flere

jobber per kilo fisk sammenlignet
med næringsfiske. Denne næringen
er avgjørende for små kystsamfunn,

da den bidrar til å opprettholde
arbeidsplasser og lokal økonomi,

spesielt i områder med
befolkningsnedgang.

Styreleder Træna Rorbuferie AS og Helgeland
Adventure AS Ja, har avtale Træna Ja, jeg har følgende innspill

Endringene i regelverket er alt for
omfattende og for dramatiske for

våre kunder. Vi mener
verdiskapningen av den aktiviteten

som genereres på registrerte og
lovlige fiskecamper langt overstiger

ulempene med aktiviteten.

Vi ønsker mer fleksibilitet. Hvis
kvoten reduseres til 10 kilo to ganger
i året, bør det i det minste åpnes for

å ta med 18 kilo én gang i året.
Myndighetene bør lytte mer til

næringens forslag og behov for en
mer balansert tilnærming.

Ja, jeg har følgende innspill

Vi er enige i at kun godkjente
fiskecamper bør ha godkjennelse for
at gjestene kan utføre fisk fra Norge.

Hvorfor innføres det ikke krav om
forhåndsvarsel til tollmyndigheten
ved utførsel/kryssing av grensen.
Dette må gjøres om en tar med

alkohol inn til Norge så da kan en jo
ha samme system ved utførsel av

fisk.

Bransjen har foreslått en
godkjenningsordning for seriøse
aktører, som kunne bidratt mer

effektivt til å håndtere utfordringene.
Slik det er i dag, kan "hvem som

helst" registrere seg som
havfiskebedrift. Vi er skuffet over at

en slik ordning ikke er foreslått.

Negativ til innstramming

Vi er eiere av to fiskecamper på
Træna. Til sammen er det investert i
overkant av 50 millioner gjennom de
to selskapene som vi representerer.

Selskapene sysselsetter i dag
mellom 6 og 8 ansatte i

høysesongen, og fisketurister er
hovedgrunnnlaget for våre

virksomheter.

Havfisketurisme skaper jobber og
bidrar til levende lokalsamfunn

Havfisketurisme skaper mange flere
jobber og gir mye mer verdiskaping
enn næringsfiske, viser en analyse

fra Menon Economics. For hvert
1000 tonn fisk som tas opp, skaper

næringsfiske bare 5,2 årsverk, mens
havfisketurisme skaper hele 178

årsverk. Det betyr at havfisketurisme
skaper over 30 ganger flere jobber
og genererer mer enn 20 ganger så
mye verdiskaping som næringsfiske

per kilo fisk som fiskes. 2019 sto
havfisketurisme for 1550 årsverk og

mer enn 1,4 milliarder kroner i
verdiskaping.

Det er mange eksempler på små
bygder der fisketurisme er en

hjørnestensbedrift som bidrar til
arbeidsplasser og et levende

lokalsamfunn.
Havfisketurisme spiller en
avgjørende rolle for små

kystsamfunn, hvor den bidrar til å
opprettholde både arbeidsplasser og
lokal økonomi. I flere bygder ville det
ikke vært restauranter, butikker eller
andre viktige samfunnsfunksjoner
hvis det ikke hadde vært for denne
næringen. I enkelte områder bidrar
havfisketurismen med en betydelig
andel av de lokale arbeidsplassene,

og i steder som har opplevd
befolkningsnedgang, har næringen
vært en av de få som kan drives og

opprettholde lokalt næringsliv.
Havfisketurisme er derfor helt

essensiell for både bosetting og
økonomisk aktivitet i distriktene.

8478404088

Jostein Sund (via e-post)

Jostein Sund fra Vennesund
Camping AS uttrykker bekymring for

hvordan fisketurisme har blitt
negativt fremstilt av myndigheter og
lokale fiskarlag. Han påpeker at det

er en feilaktig oppfatning at
fisketurister ikke bidrar økonomisk,

da de leier overnatting, båt og
guiding, og at de fleste holder seg

innenfor kvoten på 18 kg. Sund
advarer om at produksjonen av båter
for fisketurisme i Norge vil reduseres
betydelig hvis de nye forslagene blir

vedtatt, noe som vil ramme små
bedrifter og lokalsamfunn hardt. Han
mener at forslaget er forhastet og at
det er behov for en bedre regulering

som involverer hele næringen.

Vennesund Camping AS Sømna Ja, jeg har følgende innspill Svar står i to kolonner - skal leses
som samlet svar

Vi klarer ikke i norge og bygge større
båter vi har nesten ingen  produksjon

av nybygg i  norge   for eksempel
fraktebåter ferjer etc )  de blir bygget

i tyrkia men vi er gode på og
produsere båter for fisketuristene
mange av disse  båtene blir også

eksportert til resten av europa  det er
vel egentlig helt utrolig at vi kan
eksportere båter dit med norske

priser det sier noe  hva utenlandske
fisketurister ønsker av båter,denne
produksjon av båter vil bli kraftig

redusert hvis det nye forslaget som
nå er fremmet blir realitet og vi vil bli
sittende  i norge med produksjon av
fisketurisme båter i meget liten skala

Vennesund camping startet med
fisketurisme i   1983

da var det stort sett svenske fiskere
nå er det fiskere fra  hele europa

som kommer.
Jeg synes forslaget er meget

forhastet og useriøs.
Bare for at noen få som  smugler de

som smugler bryr seg ikke  om  ,0 kg-
10 eller 18 kg kvote.

Vi må heller bruke sesongen i år til å
forberede oss og utarbeide en mye

bedre forskrift
Løsning må få mange flere synlige
tollere som kan ta seg av kontrol vi
som bedrift kan ikke  utføre  det er

det kun toll eller politi som kan gjøre.
Dette er en av få  verdiskapninger vi
kan ha i grisgrendte strøk,hvis den

nye  forvaltnings vedtaket blir realitet
kommer det til å ramme de minste

plassene hardest.
Jeg håper at saken blir grundigere

vurdert og vi får med hele næringen
på og utrede  og finne en mye bedre
løsning enn det som er fremmet nå.
Den nye forvaltningsplanen vil ikke

stoppe fiskesmuglerne ihvertfall. Det
har jo også tollerne på grensen sagt
Det vi oppnår er at at mange av de

disse forholdsvis små bedrifter vil bli
sterkt redusert eller stengt konkurs

og småsamfunn blir enda mere
avbefolket.

Nærbuttik nedlagt etc

Svar står i to kolonner - skal leses
som samlet svar

Vi som  driver med fisketurisme   har
blitt trakkasert av myndigheter og

lokale fiskarlag  over mange år   man
får BARE høre negativt om

fisketurisme  jeg har  ikke hørt noe
positivt  fra den kanten  det  høres ut
som om at alle smugler  realiteten er
en helt annen   og som ikke det er

nok blir vi svertet  med at
fisketuristene  ikke legger igjen

penger bare søppel , det er et utrykk
som er laget av folk som ikke driver
med fisketurisme  ihvertfall    det er

også et utsagn  samme som
smugling  det har ikke noe med

fisketurisme og gjøre jeg tror det er
et utsagn som de lager for å få

kunne pakke oss mere i driten for å
få  større grunn til å fjerne oss(det

blir ikke penger av fisketurisme
uansett)

Jeg lurer på hvilke andre turister som
legger igjen noe mere (norsker som
er 1-2 døgn overnatting uten båtleie

guiding og bensin )?
Fisketuristene leier overnatting -båt-

guiding-bensin
De har med mat og drikke selv  men

de må kjøpe- leie alt det andre

De aller fleste er ærlige og holder
seg innenfor kvoten på 18 kg
i løpet av sesongen så ligger

gjennomsnittet på fisk tatt ut av
norge godt  under  18 kg  pr person
mange reiser også hjem med veldig

små mengder kanskje bare 5-6 kg og
enda mindre faktisk etter en uke

fisking. Men kvoten som vi har i dag
på 18 kg må vi beholde.

 Jeg  tror at ca 80-90 % av alle
utleiebåter som blir brukt i

fisketurisme     er produsert i norge
med norsk  aluminium og plast

   Det gir også mange arbeidsplasser
og fagkunnskap  på og produsere

båter.

Negativ til innstramming Se de to lokollene J og L 8482136283

https://monday.com?utm_source=virality&utm_campaign=export_to_excel&utm_banner=powered_by_monday
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Besøksbidrag og 
overnattingsavgift
• Flere er for besøksbidrag enn 

overnattingsavgift

Turistfiske
Spørreundersøkelse angående høring om forslag til forvaltningstiltak i turistfiske fra 
Fiskeridirektoratet. Gjennomført av Visit Helgeland. Oppsummert 14. februar 2025.



Negative til forslaget, positive til kontroll og krav
En stor overvekt av de som svarer er i mot de nye 
kravene som foreslås. De frykter det vil ha store 
negative konsekvenser for turistfiskeanleggene og 
for støttenæringene rundt, som for eksempel 
norske småbåtprodusenter.

Flere påpeker at andre tiltak vil være bedre egnet 
for å redusere smugling av fisk. Som for eksempel 
godkjenningsordning av havfiskebedrifter, mer 
kontroll, enklere innrapportering og veiing av rund 
fisk på ben i stedet for bare filet.

Noen av de som har svart er positive til 
innstrammingene, og påpeker at det er viktigere at 
turistene får fiske og kose seg under oppholdet, 
enn at de får ta fisk ut av landet.

For eller mot innstramming av regelverk



– Det blir ikke mindre smugling ved å sette ned kvoten fra 18 
til 10 kilo. Det kan tvert om bli mer smugling. Det må kanskje 
være mere kontroll på grensen.

–Det er noen få, store smuglere som ødelegger for hele næringen, 
og det er de det bør settes fokus på. De aller fleste turistfiskerne 
følger lovene og kravene. 

– Bransjen har foreslått en godkjenningsordning for seriøse aktører, som kunne bidratt mer 
effektivt til å håndtere utfordringene. Slik det er i dag, kan "hvem som helst" registrere seg som 
havfiskebedrift. Vi er skuffet over at en slik ordning ikke er foreslått her.

– Det er bra at vi strammer inn på denne type fiske.

– Vår bedrift støtter den innstrammingen regjeringen foreslår. Det 
er viktig for opplevelsen at alle får fiske, men det er ikke så viktig at 
mange får ta med seg mye fisk hjem. 

– Vi synes det er helt riktig å redusere antall kilo fisk som en gjest hos en godkjent 
fiskecamp har lov til å ta med seg.



Innspill til krav for 
utenlandske turistfiskere

Har du innspill til kravene for alle som ikke er bosatt 
i Norge som skal utøve rekreasjonsfiske i sjøen?

Obligatorisk registrering/fiskekort, innfrysingsforbud for fisk 
og besittelsesgrense.

To tredjedeler av respondentene har innspill til de 
nye kravene som foreslås. Noen er i mot det 
foreslåtte forbudet mot utførsel av fryst fisk, andre 
ønsker mer fleksibilitet i hvor mye turistene får ta 
med ut.

Flere påpeker at registrering opp mot 
fiskeridirektoratet vil være bra, men at det er viktig 
å ikke gjøre for omfattende endringer i regelverket 
for raskt, spesielt ikke uten å lytte til næringen.



– De bør få fryse fisken og alle bør ha registret fangst opp 
mot fiskeridirektoratet.

Endringene i regelverket er alt for omfattende og for dramatiske 
for våre kunder. Vi mener verdiskapningen av den aktiviteten som 
genereres på registrerte og lovlige fiskecamper langt overstiger 
ulempene med aktiviteten.

– Det er viktig at man tar seg god tid til å vurdere nytt regelverk som stiller krav til gjestene. 
Mange utenlandske gjester trenger naturlignok tid til å få informasjon og tilpasse seg nytt 
regelverk.

– Vi ønsker mer fleksibilitet. Hvis kvoten reduseres til 10 kilo to ganger i året, bør det i det 
minste åpnes for å ta med 18 kilo én gang i året. Myndighetene bør lytte mer til næringens 
forslag og behov for en mer balansert tilnærming.



Innspill til krav for alle som 
skal utføre fisk fra Norge

Har du innspill til kravene for alle som skal utføre 
fisk fra Norge?

Kun gjester ved godkjente fiskecamper, utførselskvote red. til 
10 kg fisk, krav om båt og merking.

De fleste mener en grense på 10 kg er for lite, og at 
det ikke vil løse utfordringen med smugling av fisk, 
og at det vil skade turistfisket. Flere påpeker en 
godkjenningsordning for seriøse havfiskebedrifter 
som en alternativ ordning.

Én aktør peker på at en viktig del av problemet er at 
bare de fineste filetene blir fryst og tatt ut, så for å 
ha kontroll på hvor mye fisk som fiskes, bør fisken 
veies som rund fisk på bein, ikke filet. 



– Først og fremst er jeg i mot at kvoten skal reduseres. Dette vil 
føre til at færre utlendinger vil komme hit for å fiske. Det er også 
svært negativt om nytt regelverk blir innført på kort varsel.

–Vi er enige i at kun godkjente fiskecamper bør ha godkjennelse 
for at gjestene kan utføre fisk fra Norge. Hvorfor innføres det 
ikke krav om forhåndsvarsel til tollmyndigheten ved 
utførsel/kryssing av grensen. Dette må gjøres om en tar med 
alkohol inn til Norge så da kan en jo ha samme system ved 
utførsel av fisk.

– Bransjen har foreslått en godkjenningsordning for seriøse aktører, som kunne bidratt 
mer effektivt til å håndtere utfordringene. Slik det er i dag, kan "hvem som helst" 
registrere seg som havfiskebedrift. Vi er skuffet over at en slik ordning ikke er foreslått 
her. 

– Det største problemet vi ser er at de kiloene med fisk som pakkes av fisketurister er 
fineste ryggfilet (loins), og resten av fisken kastes. For å utnytte resursene som tas opp 
fra havet syns vi fisken burde måles i rund fisk på ben. Da ville vi fått et reelt tall på hvor 
mye fisk som tas ut av havet av en turistfisker.



Innspill til krav til 
turistvirksomheter

Har du innspill til kravene for alle som skal utføre 
fisk fra Norge?

Kun gjester ved godkjente fiskecamper, utførselskvote red. til 
10 kg fisk, krav om båt og merking.

Færre har innspill til kravene som stilles til 
turistvirksomhetene. Noen synes dagens krav er 
greie, noen trekker frem digital registrering opp 
mot Fiskeridirektoratet som en god løsning, og 
noen trekker frem at det er viktig at 
rapporteringsløsningene og andre krav medfører 
mye byråkrati som skaper merarbeid for 
bedriftene.

Flere er tydelige på at de ønsker mer involvering av 
næringen, og at de frykter at de foreslåtte kravene 
vil ha langt større negative konsekvenser enn 
positive virkninger.



– Hastevedtak. […] Hele saken bør utsettes til høsten og nye regler utarbeides i 
nært samarbeid med næringen.  Frivillig registrering som myndighetene har lagt 
opp til har gitt rom for useriøse aktører som den organiserte del av næringen godt 
kan være foruten. 

– Det foregår nok smugling, ja, men ikke fra organiserte anlegg.  
Den blir neppe mindre med å ødelegge for seriøse aktører.

– Forslaget er gjennomsyret av negative holdninger til turistfisket, og mangelen på 
saklige argument er påfallende.  Man har allerede bestemt seg,  høringsrunden  er bare 
en formsak og innspill fra næringen er irrelevante. 


